

当代语言学 第 27 卷 2025 年第 1 期

目 录

语言、社会及意识形态研究

汉语史视角下台湾闽南方言的形成历程 曾南逸(1)

研究论文

从单音节活动类位移动词后终点论元的分布看词的生成与界定 邓 盾(17)

从构式的模板套用到“可伸缩构式”的形成——转喻视角下汉语

词汇离散现象的重新解析 孙 傲 袁毓林(36)

汉语句末语气词与状位绝对程度副词的同现限制机制 吴早生 许佳佳(49)

认知定势与论元角色分布优势的汉英差异 陈 忠(67)

汉藏语系的数量动结构 惠红军(81)

主动发音器官模型的检测与应用——以辅音为例 张慧丽 陈保亚(96)

当代语言学前沿

即行体研究：回顾与展望 吴福祥 李桂兰(113)

如何考察构式的能产性——国外构式能产性研究述评 李延波(131)

话轮转换的认知机制 于文勃 梁丹丹(146)

其他

第一届实验语言学国际学术研讨会征集论文 (112)

(本期责任编辑：张小倩)

Contemporary Linguistics

Volume 27 Number 1

February 2025

Contents

Studies of Language, Society, and Ideology

The formation of the Southern Min dialects of Taiwan province from the perspective of
the history of Chinese

ZENG Nanyi (1)

Research Articles

On the generation and definition of words: A case study based on the distributions of
goal after monosyllabic activity motion verbs in Mandarin Chinese

DENG Dun (17)

From the template application of constructions to the formation of telescopic constructions:

A reanalysis of lexical separation in Mandarin Chinese from a metonymic perspective

SUN Ao and YUAN Yulin (36)

The co-occurrence restrictions of Mandarin sentence-final particles and absolute
degree adverbs in adverbial positions

WU Zaosheng and XU Jiajia (49)

Cognitive styles underlying differences in Chinese and English ordering
prioritization of thematic roles

CHEN Zhong (67)

Numeral-verbal classifier-verb constructions in Sino-Tibetan languages

XI Hongjun (81)

Testing the Active Articulator Model: A case study of consonants

ZHANG Huili and CHEN Baoya (96)

Frontiers in Contemporary Linguistics

A review of studies on proximative

WU Fuxiang and LI Guilan (113)

How to explore the productivity of constructions: A review of researches
on productivity of constructions

LI Yanbo (131)

The cognitive mechanism underlying the process of turn-taking

YU Wenbo and LIANG Dandan (146)